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D E N  H E L D E R

Geen loopgraven
graven,
maar bruggen
bouwen.

Het moet gaan
over dossiers,
niet over
personen!

Beschouwingen naar aanleiding van de
verkiezingsuitslag

GroenLinks heeft gewonnen. Dat maakt me heel blij. In een aanzienlijk aantal steden,
waaronder Amsterdam en Utrecht, is GroenLinks de grootste partij geworden.
Mijn blijdschap geldt echter niet voor de uitslag in Den Helder. Op 21 maart heeft de
bevolking van Den Helder zich uitgesproken over de komende vier jaar, waarbij Groen-
Links bleef steken op één zetel. Helaas. Ondanks dat we wel meer stemmen hadden
dan de vorige keer, groeit ons zetelaantal jammer genoeg niet. Zetelwinst gaat naar
andere partijen, die ik vanaf deze plaats nogmaals van harte feliciteer met hun succes. 

Dat brengt me bij een vooruitblik op de komende periode. Welke partijen
gaan de coalitie vormen en hoeveel wethouders gaan de stad besturen?
GroenLinks duidt de verkiezingsuitslag als een winst voor rechts. Het ligt wat
ons betreft dan ook voor de hand dat de winnaars samen gaan kijken of ze een coalitie
kunnen vormen. Daarbij wil ik wel graag in herinnering brengen dat de hele verkie-
zingsperiode vol was van termen als “samenwerken”, “verbinding zoeken” en “de raad
als geheel in plaats van wij tegen zij”. Dat moet wat ons betreft geen verkiezingsreto-
riek zijn geweest, dat moet echt gemeend, gevoeld en uitgedragen worden.
Dus ook nu. Juist nu. Hoe wil je de komende jaren samen de stad besturen, als je in de
formatie nu al partijen bij voorbaat uitsluit? Hoezo is er dan geen “wij tegen zij” meer? 
GroenLinks wil voor Den Helder een stabiel bestuur, met visie en integriteit.
GroenLinks hoopt op een gemeenteraad die constructief samenwerkt, die geen loop-
graven graaft, maar bruggen bouwt en die weet waar haar mogelijkheden, kaders en
grenzen liggen. En die dat niet alleen wéét, maar er ook naar handelt. We willen een
bestuur dat de inhoud en het belang van de stad centraal stelt en dat zich bezig houdt
met de zaken die er in Den Helder écht toe doen. Geen bestuur dat handelt vanuit ran-
cune en persoonlijke belangen. Wel een bestuur dat transparant is, zonder verborgen
agenda. Het moet gaan over dossiers, niet over personen.
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GroenLinks hoopt dus op een coalitie die recht doet aan de verkiezingsuitslag, maar
vooral op een coalitie die stabiel en evenwichtig is. Gezien de aantallen zetels van de
partijen zal er een brede coalitie ontstaan van een flink aantal partijen.
Dat moet wat ons betreft niet betekenen dat er evenveel wethouders
komen als partijen in de coalitie. kies ook hier voor het belang van de stad
en kijk hoeveel wethouders er echt nodig zijn.
Den Helder heeft een stevig bestuur nodig met kennis van zaken om de stad echt voor-
uit te helpen. Wethouders moeten daarom alleen aangesteld worden op basis van hun
competenties en meerwaarde voor het bestuur, niet op basis van persoonlijke ambities
en drijfveren en vanuit partijbelangen. 

Voor onszelf zien we de komende tijd niet een actieve rol in de formatie, omdat we
geen winnaar waren in de verkiezingen. Dat vind ik niet erg, zolang we maar met zijn
allen de inwoners van Den Helder de echte winnaars van deze verkiezingen maken.
Geef de stad het bestuur dat recht doet aan de verkiezingsuitslag, en werk samen om
de stad duurzamer en eerlijker te maken, maar ook beter, mooier en socialer.
GroenLinks zal daar in ieder geval een steentje aan bijdragen door constructief-kritisch
mee te denken en initiatieven in te dienen waarvan wij menen dat ze goed zijn voor
de stad. Ik heb hierin een groot voorbeeld in Nel Dol, die gisteren afscheid nam als
raadslid en altijd vanuit de GroenLinks-kernwaarden gehandeld en gesproken heeft.
Nogmaals grote dank hiervoor!
Den Helder is een stad van het water, en waar water is, daar zijn bruggen nodig.
Ook in de politiek! Laten we met zijn allen doen wat we de afgelopen tijd geroepen
hebben: maak Den Helder weer van ons, van ons allemaal samen!
Want het is beter voor Den Helder als we meer samenwerken, minder tegen-
werken. Niet ik, niet jij, maar wij.
Ga met elkaar in debat (met een “t” sprak de juf), want Den Helder maken we samen.
Dan zijn we als gehele raad duidelijk voor Den Helder en kunnen we Den Helder nog
mooier maken. Want afspraak is afspraak, ook na de verkiezingen.
Het is tijd voor verandering!

Marije Boessenkool, tijdens de installatieraad op 29 maart 2018
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Foto boven:
Nel Dol ontvangt de zilveren legpenning vanwege ruim 8 jaar
raadslidmaatschap.

Foto’s onder: Installatie Marije Boessenkool als nieuw raadslid.



a N a L Y s e  v e r k i e Z i N G s u i t s L a G

Donderdagochtend 22 maart: De rook is opgetrokken en de kiezer heeft gesproken. De 4,9 echte zetels
van Beter voor Den Helder blijken, door ons verouderde restzetelsysteem, goed voor uiteindelijk 6 ze-
tels en de 1,55 echte zetels van GroenLinks blijven hangen op slechts 1 raadszetel, waarmee we gelijk
blijven. Hoe moeten we deze uitslag nu verder duiden? 

als GroenLinks hebben we deze verkiezingen last gehad van de versplintering “op links”. Partijen als so-
ciaal Lokaal en de vrije socialisten hebben de kiesdrempel niet gehaald, maar daardoor zijn wel 687
linkse stemmen uiteindelijk omgezet in één rechtse restzetel voor Beter voor Den Helder… 
tevens resulteert dit in een verdere ruk naar rechts in een toch al rechtse stad als Den Helder waar
nu van de 31 raadszetels in totaal nog slechts 3 linkse zetels door GroenLinks en de Pvda bezet
worden. Daarnaast heeft “lokaal” in Den Helder, tegen de landelijke trend in, ingeleverd ten op-
zichte van de landelijke partijen. Door de veelheid aan partijen (15 deelnemende partijen waar-
van er 12 in de raad zijn gekozen) is een versplinterd palet ontstaan waarin de kleinst mogelijke
coalitie uit vier partijen bestaat, die elkaar echter (tegen de uitspraak van de kiezer
in) ook alweer uitgesloten hebben. formatief kom je dan op al minstens 5 of zelfs 6
partijen uit om een maakbare coalitie te vormen, waarbij niet elke optie even stabiel
lijkt te zijn. 

Het eerste initiatief voor de formatie ligt traditioneel bij de grootste partij, nu dus
Beter voor Den Helder. Deze onervaren partij, met familiebanden binnen de eigen,
maar ook andere partijen, blijkt naar verluid in de eerste gesprekken echter met een
bedenkelijke dubbele agenda op tafel te zijn gekomen.  Punten vanuit persoonlijke
drijfveren of rancune, die echter voor andere beoogde partners  een onbegaanbaar
pad vormen. De zware taak is nu aan een (in)formateur van “CDa huize” om opnieuw
naar de mogelijkheden te kijken hoe er een houdbare, stabiele coalitie gevormd kan
worden uit partijen die vertrouwen in elkaar hebben met een agenda die de stad echt
vooruit kan helpen. 
in de matig geïnformeerde en niet verifiërende media
is GroenLinks overigens al onterecht in verband ge-
bracht met een schaduwformatie op de achtergrond.
met één raadslid past GroenLinks in deze formatie ech-
ter bescheidenheid, maar dat neemt niet weg dat het
wel aantrekkelijk zou kunnen zijn om zoveel mogelijk
van onze duurzame- en sociale programmapunten in
de bestuurlijke (coalitie) agenda van de komende 4
jaar opgenomen te krijgen. Gezien de enorme versplin-
tering en complexiteit is het niet ondenkbaar dat een
toekomstig verzoek om (gedoog)steun, door enige
vorm van coalitie, wordt gedaan om een meerderheid
te bereiken. Dan wordt het ook voor GroenLinks inte-
ressant om te zien wat je daarvoor in ruil programma-
tisch kunt binnenhalen.
Het doel is immers om zoveel mogelijk van je idealen
gerealiseerd te krijgen, maar die invloed mag nooit ten
koste gaan van een té hoge prijs.
De komende weken worden dus vooral spannend voor
de toekomst en koers van de stad.

Hans Boskeljon, campagneleider

ZeteLverDeLiNG DeN HeLDer

oPkomst 2018: 48,6%
Opkomst 2014:  47,4%
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ik ben zeker geen anarchist, maar heb wel een ‘anarchistische
inborst’.
ik kan best wel gezag aanvaarden, maar dan moet dat wel ‘waardig’
zijn. Waar ik altijd een bloedhekel aan heb gehad is betutteling.
onder het mom van verheffing ‘verbood’ de linkse kerk vroeger bij-
voorbeeld een volkszanger als johnny jordaan, die dus nooit gedraaid
werd bij de vara. De arbeiders radioamateurs maakten dat later
trouwens weer goed met de beursberichten van koos Zwart, betref-
fende de prijs en kwaliteit van hasj en wiet. Zoiets lijkt nu mijlenver
weg met de recente oproep tot het opvoeren van de ‘war on drugs’
door landelijk korpschef akerboom, die blijkbaar aangestuurd door
de amerikaanse Dea oproept tot het strenger aanpakken van drugs-
gebruik. Leren ze het nou nooit?! 

Nog erger is het optreden van Clean air Nederland, de CaN. sinds deze
club succes heeft geroken met het rookverbod in de horeca is ze niet
meer af te stoppen. over fijnstof uitstoot van het verkeer hoor je ze
niet, maar nu moet ook het roken op terrassen aangepakt worden en
moeten de rookruimtes in cafés dicht, hetgeen het einde betekent
van het oer-Hollandse bruine café.

Dit zijn fanatici, dit zijn extremisten: het is de taliCan! Het kalifaat
van een rookvrij Nederland is nakend. max Pam trok terecht in de
volkskrant de lijn door: qua volksgezondheid zou je dan ook alcohol
in de kroeg moeten verbieden. Ha, dan ook drinkvrije cafés.
in engeland is suiker nu ook al verboden, wat volgt? alcohol? De over-
heid laat zich steeds meer door extremistische groeperingen verlei-
den de mens te betuttelen. De criminalisering van de gebruikers – nu
ook rokers, straks ook drinkers en snoepers – neemt sluimerend toe.

vijf sHaGGies teGeLijk eN eeN turBo joiNt...

Dit lijkt op een sharia voor genotsmiddelen. De betutteling loopt de
spuigaten uit. De extremisten hebben het beste met ons voor, moe-
ten we geloven, het gaat immers om onze eigen gezondheid.
Blijkbaar moeten alle risico’s uit het leven worden gebannen. maar ik
ben geen kleuter meer, ik wil zelf uitmaken wat verantwoord is voor
mijn welzijn. ik rook al jaren niet meer, maar uit protest tegen de be-
tuttelaars steek ik er nu vijf tegelijk op en ga ik beginnen met het rol-
len van een turbojoint…… 

Criminalisering
van rokers,
snoepers en
drinkers....

Teksten: Fractie GroenLinks
Column: Gerard Hoekmeijer
Vormgeving: www.keesdejager.com
Verspreiding: Marije Boessenkool
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GroenLinks heeft in de Tweede Kamer 14 zetels. Na de
gemeenteraadsverkiezingen zijn we in diverse steden de
grootste partij.  Er is een beweging ontstaan voor een
eerlijker, socialer en duurzamer Nederland.
Onze Helderse fractie heeft gemotiveerde specialisten op

elk gebied en wordt gewaardeerd voor haar visie en be-
trouwbaarheid.
Maar de fractie kan het niet alleen. Hulp van leden en
sympathisanten blijft nodig.

Wat kuNt u DoeN?
• Geheel vrijblijvend eens langskomen bij onze fractiever-

gadering. De data maken we bekend via Facebook.
• ad hoc of regelmatig, maar altijd vrijblijvend,

helpen met klusjes. Mail naar ons secretariaat:
groenlinksdenhelder@gmail.com

• Lid worden: https://wordlid.groenlinks.nl

Een lidmaatschap verplicht u tot niets, maar helpt ons
enorm. Wij zetten ons in voor een duurzame, sociale en
groene stad. Al voor € 2,- per maand wordt u lid en helpt
u mee aan een duurzaam en sociaal Den Helder.

• vragen? Mail naar ons raadslid: 
marijeboessenkool@gmail.com
of naar :
groenlinksdenhelder@gmail.com

GROENLINKS

Doe mee!
Hoe?



De vuilboom (rhamnus frangula) 

De vuilboom is een lid van de wegedoornfamilie en staat
ook bekend onder de naam sporkehout. in dit laatste her-
ken je het woord “sprokkelhout”. De naam “vuilboom” kan
tweeërlei oorzaak hebben: als je hout sprokkelt van de vuil-
boom krijg je vieze handen en het vuil gaat in je hand-
plooien zitten, waar het lastig uit te krijgen is.
een tweede verklaring van ‘vuilboom’  is dat je van de bast
van jonge twijgen thee thee kunt zetten, die laxerend
werkt. Dat maakt dat je een “vuiltje” kwijtraakt.

De vuilboom kan maximaal 5 meter hoog worden en is ui-
termate geschikt voor een windsingel. kieskeurig qua
bodem is de vuilboom niet: hoewel een voorkeur voor wat
zuur en vochtig doet ze het op elke ondergrond. Bijkomend
voordeel is dat de vuilboom niet per sé gesnoeid hoeft te
worden. Het is natuurlijk wel beter -bij voorkeur in het voor-
jaar- zodat zich meer takken en bloemen gaan vormen.
Gesnoeide takken groeien snel weer uit. ’s Zomers komen er
kleine onopvallende tweeslachtige witte bloemetjes aan,
waar later de rode besjes aan verschijnen, die na een tijdje
zwart kleuren. De bloempjes en besjes kunnen gelijktijdig
bloeien.

Goed voor vlinders en bijen:
De vuilboom is een van de weinige planten waar de citroen-
vlinders hun eitjes op afzetten. De rupsen eten de bladeren
en ontpoppen zich als vlinders. ook andere vlinders, zoals
het groentje, houden van de vuilboom.
maar daarnaast is de vuilboom dé ideale bijenstruik: hij
bloeit van mei tot september en is daarmee de langst bloei-

ende struik in europa. De bijen zijn gek op de kleine bloem-
pjes, waar ze zich zowel aan de nectar als het stuifmeel te-
goed doen. sommige mensen vinden dat de vuilboom riekt,
maar daar trekken de bijen zich niets van aan.

en de mens?
in vroeger tijden, van de 15e tot de 19e eeuw, werd hout
van de vuilboom gebruikt om buskruit mee te maken. vuur-
wapens konden kogels beter afschieten als er verpulverd
houtskoolpoeder van sporkehout in zat. 
er zitten geen eetbare delen aan de vuilboom, maar als je
de bast van jonge twijgen een jaar lang laat drogen, kun je
er thee van zetten.

medicinale werking: 
Naast de al eerder genoemde laxerende werking, heeft de
vuilboom een scala aan medicinale werkingen: het is bloed-
zuiverend, helpt tegen aambeien, vermoeidheid, bevordert
de werking van gal en lever waardoor voedingsstoffen beter
verteerd worden, voorkomt galstenen, helpt tegen een op-
geblazen gevoel, tandvleesontsteking, huidirriaties en
hoofdluis. en waarschijnlijk nog veel meer. maar voordat je
de vuilboom hiervoor gebruikt is het raadzaam eerst con-
tact op te nemen met de huisarts of een fytotherapeut. 

eigenlijk is de vuilboom ondergewaardeerd en dient dit eco-
logische wonder snel op veel plekken geplant te worden.
We doen daar niet alleen bijen en citroenvlinders een groot
plezier mee: ook fietsers kennen plekken genoeg waar een
goede windsingel van pas komt.

Dus waar wachten we nog op?

een WINDSINGEL
langs de Langevliet

door 
marja

timmers

Een GroenLinks initiatief!

Plezieriger en beschutter fietsen langs de Langevliet, met ook enkele
schuilplaatsen. Goed voor het milieu, dankzij het planten van:


